
ادامه از صفحه اول
در گفت وگويي كه علي اكبر ولايتي روز گذش��ته 
انجام داده به برخي از اين مفس��ده ها اشاره شده و 
ضمن توضيح درباره انتصاب علي محمد نوريان از 
سوي مرحوم هاشمي رفسنجاني به سمت بازرسي 
در اينباره مي گويد: بنا به شهادت برخي از اعضاي 
هيئت مؤسس و امنا ) كه در صورت لزوم اسامي آنها 
را خواهم گفت( به خواست آقاي هاشمي قرار بود 

آقاي ميرزاده عزل شود. 
  روايتي متفاوت از مفاسد اقتصادي دانشگاه 

آزاد
ولايتي تصريح كرده است: بخشي از مشكل اصلي 
در اين ميان دخالت فرزندان آقاي ميرزاده در امور 
دانش��گاه  آزاد و دخالت آنها در انعقاد قراردادهاي 
مالي كلان است كه اسناد همه اينها موجود است. 
حتي اظهارات بعضي از رؤساي واحدهاي دانشگاه 
آزاد موجود است كه با امضاي خط خود دراين باره 

نوشته اند. 
وي ب��راي نمونه توضي��ح داده اس��ت: فرزند آقاي 
ميرزاده از برخي رؤساي واحدها خواسته است كه با 
شركت خاصي قرارداد انعقاد كنند و آن فرد زيربار 
نرفته و مغض��وب آقاي ميرزاده قرار گرفته اس��ت. 
گزارش هاي متعدد و مستدل مبني بر اين فسادها 
موجود است.  ولايتي با اشاره به تذكرات جدي در 
اين زمينه تصريح كرده است: از تاريخ نصب اينجانب 
به سمت رئيس هيئت مؤسس، بنده به طور مكرر با 
آقاي ميرزاده مكاتبه كرده ام و به صورت حضوري 
به او تذكر دادم كه معام��لات و قراردادهاي كلان 
بدون اطلاع اينجانب و مشورت با افراد صاحب نظر و 
مصلح منعقد نشود. از جمله اين قراردادها شراكت 
در يك كارخانه داروس��ازي به مبلغ بيش از 200 
ميليارد توم��ان بود كه به محض اط��لاع گفتم كه 

بايد متوقف شود. 
رئيس هيئت مؤسس دانشگاه آزاد اسلامي به بيان 
تدابير اتخاذ ش��ده براي جلوگيري از بروز مفاسد 
بيشتر پرداخت و ادامه داده اس��ت: قرار بر اين شد 
كه بنده نماينده اي معرفي كن��م. بنده آقاي دكتر 
رهايي، رئيس سابق دانش��گاه اميركبير را معرفي 
كردم كه در جلس��ات تصميم گيري ب��راي انعقاد 
قراردادها حضور داش��ته باش��د و هر معامله اي كه 
ايش��ان به صلاح نديدند، متوقف شود تا رسيدگي 

در مورد آن صورت گيرد. پ��س از اين بود كه آقاي 
ميرزاده نامه اي براي من نوشتند و در آن نامه اين 
رسيدگي ها را كه براي جلوگيري از بروز مفاسد بود، 
دخالت هاي غيرقانوني ناميدند. ايشان در آن نامه 
گفته بودند كه هيئت مؤس��س و هيئت امنا اجازه 
ورود در كارهاي اجرايي دانشگاه را ندارند. در اين 
ميان شواهد متعدد مبني بر فسادهاي موجود در 

معاملات به اينجانب مي رسيد. 
وي براي نمونه اظهار داشته است: رئيس دانشگاه 
اسلامشهر شرحي نوشت و همچنين حضوراً براي 
اينجانب بيان ك��رد. او گفت كه هيئت تصميم گير 
در دانش��گاه آزاد به وي ابلاغ كرده اند كه زميني را 
به مبلغ بيش از 50 ميليارد تومان براي پاركينگ 
دانشگاه از يك خانواده خاص و مقيم خارج كشور 
خريداري كند. او با آنها وارد معامله مي شود و پس 
از چانه زني بسيار اين مبلغ را به 36 ميليارد تومان 
كاهش مي ده��د. در اين ميان از س��وي وكيل آن 
خانواده به او پيشنهاد مي شود كه 10 درصد معامله 
را به عنوان رشوه بگيرد و به همان مبلغ بيش از 50 
ميليارد رضايت بدهد كه وي زيربار نمي رود و معامله 
را لغو مي كند.  حال بگذريم از اينكه دانش��گاه آزاد 
اسلامشهر آيا به چنين زميني در اين مقياس و با اين 

قيمت آن هم براي پاركينگ نياز دارد يا نه؟!
  يكه تازي احسان ميرزاده در فساد دانشگاه 

آزاد
رواي��ت ولايتي از مفاس��د اين دانش��گاه در حالي 
است كه رئيس اس��بق واحد اصفهان دانشگاه آزاد 
اسلامي هم دلايل استعفاي خود از اين دانشگاه را 
علني كرده و گفته است: شايد جزو معدود رؤساي 
واحدهاي دانشگاه آزاد بودم كه اعتراض خود را به 
ش��يوه مديريت آقاي ميرزاده علني بيان مي كردم 
كه نتيجه آن ش��د كه اينقدر براي من بهانه تراشي 
كردند تا مجبور به استعفا شدم.  احمدعلي فروغي 
با تأكيد بر اينكه وضعيت دانشگاه آزاد اسلامي در 
زمان آقاي ميرزاده اس��فناك بوده، اظهار داش��ته 
است: احسان ميرزاده فرزند رئيس سابق دانشگاه 
آزاد سعي مي كرد طرح هاي دانش بنيان و پژوهشي 
با درآمدهاي بسيار خوب و اشتغال هاي بسيار زياد 

را از دانشگاه خارج و آن را تصاحب كند. 
وي تصريح كرده است: متأسفانه طرحي به نام »آزاد 
اكس��پو« را فرزند ميرزاده از دس��ت دانشگاه آزاد 

اسلامي درآورد و تصاحب كرد. 
  در جلسه عزل ميرزاده چه گذشت؟

بر همين اس��اس و به گفته علي اكبر ولايتي براي 
برطرف كردن اين مش��كلات راهي ج��ز عمل به 
مسئوليت و دستور براي تشكيل جلسه رسيدگي 
به مفاسد مالي باقي نمي ماند. جلسه فوق العاده اي 
كه با دعوت و حضور 9 نفر عضو تشكيل مي شود و 
درباره موضوع رئيس دانشگاه آزاد و مسائل مربوط 
به مديريت اين دانش��گاه بحث و بررس��ي صورت 
مي گي��رد، اما در نهاي��ت به خ��روج وزراي علوم و 
بهداش��ت و نيز ش��خص ميرزاده به همراه حسن 

خميني خلاصه مي شود. 
اين آبستراكسيون و خروج هماهنگ شده از اساس 
براي اين صورت گرفت كه جلسه تصميم گيري از 
رسميت قانوني بيفتد اما در نهايت با توجه به حضور 
اكثريت اعضاي هيئت امنا، يعني پنج نفر، جلس��ه 
همچنان داراي حد نصاب ب��وده و به همين دليل 

ادامه مي يابد. 
به گفته ولايتي پنج نفر از هفت نفر اعضاي حاضر 
در جلسه ابتدا به اس��تعفاي ميرزاده در مدت يك 
هفته و سپس عزل وي در صورتي كه استعفا ندهد، 
رأي مي دهند، رأيي كه با توجه به اكثريت بودن، از 
وجاهت قانوني برخوردار است و با انتشار صورتجلسه 
مشخص شده به امضاي پنج نفر از اعضا يعني علي 
اكبر ولايتي، محمد محمديان، عبدالله جاس��بي، 
بهمن ي��زدي صم��دي و علي محم��د نوريان هم 

رسيده است. 
  اعتراض سيد حسن خميني و بي توجهي به 

اساسنامه دانشگاه آزاد
اس��كندری مدير امور رسانه ای دانش��گاه آزاد هم 
نس��بت به تركيب و نح��وه برگزاری جلس��ه عزل 
ميرزاده موضع گيری كرده و به اس��تناد اساسنامه 
دانش��گاه آزاد حضور دو فرد ادعاشده را منطبق بر 

اساسنامه و قانونی دانسته است. 
جالب اينجاست كه حسن خميني دو روز پيش با 
ارس��ال نامه اي به رئيس جمهور خواستار ورود به 
روند عزل ميرزاده ش��ده اس��ت ! آقاي خميني كه 
در جلسه بررسي مفاس��د ميرزاده حضور داشته و 
براي از رسميت انداختن جلس��ه همسو با وزراي 
دولت جلس��ه مزبور را ترك مي كند،  اي كاش   اگر 
حس��اب ميرزاده و جريان خاص حاكم بر دانشگاه 

آزاد پاك مي بود، آن جلسه را ترك نمي كرد و لااقل 
براي ثبت در تاريخ هم كه شده به دفاع از عملكرد 
ميرزاده مي پرداخت، نه اينكه با ترك جلسه صورت 

مسئله را پاك كند. 
 روايت کامل جلسه

جلسه اي كه حجت الاسلام محمديان، عضو هيئت  
امناي دانشگاه آزاد اسلامي نيز روايتي كامل از آن را 
مطرح كرده و مي گويد:» آقاي سيدحسن خميني 
كه حداقل در عزل و نصب سه رئيس دانشگاه آزاد در 
زمان مرحوم آقاي هاشمي رفسنجاني حضور داشت 
و كمترين اعتراضي نكرد، اكنون كه به صورت كاملًا 
قانوني و مطابق اساسنامه رئيس دانشگاه بركنار و 
سرپرست قانوني به جاي ايشان انتخاب شده است، 
لب به اعتراض مي گشايد! اي كاش حداقل يك بار 

اساسنامه دانشگاه آزاد را مطالعه مي كردند!«
  اكنون كه فس��ادهاي گس��ترده و چندين و چند 
ساله مالي دانشگاه آزاد برملا ش��ده و نقش برخي 
وابس��تگان به آقاي هاش��مي در آن روش��ن شده 
اس��ت، اي كاش حس��ن خميني به تأس��ي از امام 
خميني )ره( ياور محرومان و ستمديدگان مي شد، 
نه اينكه با نامه نگاري به دفاع از عملكرد مفس��دان 
برخي��زد و خواس��تار ورود مجدد آن��ان به عرصه 

مديريتي برای استمرار فساد باشد. 
هر چند كه ش��ايد اگر نامه ن��گاري و هوچي گري 
برخ��ي اف��راد در اين زمين��ه نبود، جدي ش��دن 
حسابرسي مستقل از دانشگاه آزاد در طول 35 سال 
گذشته اين چنين علني و افشاگرايانه نمي شد، اما 
جالب اينجاس��ت به رغم افشاي اس��ناد و مدارك 
حميد ميرزاده، رئيس سابق دانشگاه آزاد اسلامي 
از تمامي موارد مطروحه تعبي��ر به اتهام كرده و در 
نامه اي پنج بندي دس��ت به رد و تكذيب واضحات 

زده است !
  ارائه مدارك تخلف�ات ميرزاده و فرزندش 

به قوه قضائيه
تكذيب ه��اي ميرزاده در حالي اس��ت ك��ه معاون 
پارلماني دانش��گاه آزاد گفته اس��ت: »تخلفات در 
زمان مديريت ميرزاده در دانشگاه آزاد محرز بوده 
و مدارك و مستندات تخلفات آقاي ميرزاده و پسر 
ايشان قطعاً در اختيار قوه قضائيه قرار داده خواهد 

شد تا مراجع ذي صلاح به آن رسيدگي كنند.« 
ام��ا در نهايت چند نكت��ه براي آنان كه دس��ت به 
فرافكني زده و از اين جابه جايي ها و اتمام فسادهاي 
مالي ب��ه »هاش��مي زدايي« تعبي��ر كرده اند:  مگر 
نه آنكه عبدالله جاس��بي از ي��اران نزديك به آقاي 
هاشمي در دانش��گاه آزاد محس��وب مي شد، پس 
چگونه است كه به رغم امضاي وي پاي صورتجلسه 
عزل رياست سابق دانشگاه آزاد، همچنان پرچمدار 

»هاشمي زدايي« از اين روند شده ايد؟!
علاوه بر اين فسادهاي مالي از زمان حيات مرحوم 
هاشمي رفسنجاني مطرح بوده است و حتي شخص 
هاش��مي  نيز با ش��نيدن گزارش اين مفس��ده ها، 
خواس��تار برخورد با ميرزاده پس از انتخابات بوده، 
پس چگونه است كه شما همچنان با برخي تعبيرات 
نخ نما شده، در صدد ساختن كلاه از اين نمد براي 

خود هستيد؟!
برخورد رسانه هاي خانداني – زنجيره اي هم با اين 
پديده درخور توجه اس��ت ! اين نش��ريات درست 
در همان روزي كه خبر فس��ادهاي گس��ترده در 
دانشگاه آزاد رسانه اي شده، نامه حسن خميني به 
رئيس جمهور در حمايت از رئيس بركنار ش��ده به 
دليل فسادهاي مالي را رسانه اي كرده اند. محرومان 
يا شهريه هاي گزاف گرفته ش��ده از دانشجويان و 
خرج ك��رد آن در غيررديف هاي مق��رر به كنار،  اي 
كاش اين نشريات خاص كه رسالت خود را حمايت 
بي چون و چرا و به هر شرايطي از خاندان هاشمي 
تعريف كرده اند، لااقل در رثا و رساي فساد اينچنين 

واضح تيتر و عكس نمي زدند. 
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تب کريمه کنگو به کابوس اي�ن روزهاي مردم در حوزه 
س�امت تبديل شده است؛ کابوس�ي که با انتشار فيلم 
دفن يك قرباني تب کريم�ه کنگو داخل وکيوم و تابوت 
پاستيكي در قبري خاص و با ش�رايطي کاماً حفاظت 
شده جدي تر شد. به خصوص اينكه دکتر محمد مهدي 
گويا، رئيس مرک�ز مديريت بيماري ه�اي واگير وزارت 
بهداش�ت نيز تصاوير منتشر ش�ده در فضاي مجازي از 
دفن اين قربان�ي تب کريمه کنگو را تأيي�د کرد. با تمام 
اينها تب کريمه کنگو يك بيماري قابل پيشگيري و قابل 
درمان است. سرد نگه داشتن گوشت تازه براي حداقل 
24 س�اعت،  پختن گوش�ت و همچنين جوشاندن شير 
و فرآورده ه�اي لبني و پيش از همه اينها تهيه گوش�ت 
و فرآورده هاي دام�ي از مراکز بهداش�تي و مورد تأييد 
نگراني درباره ابتا به اين بيماري را کاماً برطرف مي کند. 
تب كريمه كنگو بيماري تازه اي نيس��ت و همه ساله شاهد 
ابتلاي برخي افراد به اين بيماري هستيم. عامل تب كريمه 
كنگو ويروسي است كه در بدن برخي كنه ها زندگي مي كند. 
از آنجا كه در پاييز، بهار و تابستان فعاليت كنه ها زياد مي شود، 
جمعيت ويروس هم افزايش پيدا مي كند و ش��يوع بيماري 
بيشتر است. تب كريمه كنگو بيماري مشترك ميان انسان و 
حيوان است، بنابراين بيماري از بدن همه حيواناتي كه بدنشان 
قابليت ميزباني كنه هاي آلوده را داشته باشد، مي تواند به انسان 
منتقل شود. تب كريمه كنگو، يك بيماري ويروسي همراه با 
تبي خونريزي دهنده است، يعني پس از ورود ويروس آن به 

بدن، بسته به اينكه از چه طريق منتقل شده باشد، بين يك روز 
تا حداكثر دو هفته، با علائمي ناگهاني ظاهر مي شود و بيمار را با 
سردرد، چشم درد، درد عضلاني و مفصلي، ترس از نور، سرخي 
چش��م ها ، صورت، گلو و تب بالا غافلگير مي كند و سپس به 
خونريزي از بخش ه��اي مختلف بدن و گاه��ي مرگ ختم 
شود.   محمد مهدي گويا، رئيس مركز مديريت بيماري هاي 
واگيردار وزارت بهداشت با بيان اينكه اين بيماري قدمتي 20 
ساله در كشور دارد، يادآور شد: اين بيماري براي نخستين بار 
در سال ۷۸ در كشور ديده شد، سالانه بين 50 تا 100 مورد 
به اين بيماري مبتلا مي شوند. بيماري تب كريمه كنگو در 30 
درصد موارد حتي با اقدامات درماني با مرگ ومير مواجه بوده 
و كشنده است. در طول امسال بيش از 30 نفر در كشور به اين 
بيماري مبتلا شدند كه از اين تعداد سه مورد فوتي گزارش 
شده است. رئيس مركز مديريت بيماري هاي واگيردار وزارت 
بهداش��ت مي افزايد: اين بيماري يا از طريق كنه يا از طريق 
كشتار در فضايي خارج از كشتارگاه به انسان منتقل مي شود. 
در صورت انتش��ار با كنه، با كوچك ترين گزش��ي، اين خون 
آلوده از كنه به انسان منتقل مي شود. به اين ترتيب كساني 
كه در دامداري و قصابي ها هستند، مستعد ابتلا به اين بيماري 
هستند. در نوع دوم، اگر كشتار دام در كشتارگاه صورت گيرد، 
جاي نگراني نيست، هشدار زماني اس��ت كه دام در كوچه و 
خيابان كش��تار ش��ود كه موجب آلودگي افراد تحت تماس 
مي شود.  گويا با تكذيب انتشار اين بيماري از طريق خوردن 
گوشت آلوده تأكيد مي كند: برخي فكر مي كنند كه خوردن 

گوشت آلوده مي تواند منجر به انتش��ار اين بيماري شود كه 
اين موضوع را قوياً تكذيب مي كنم، زيرا تنها عامل ابتلا به اين 
بيماري تماس با لاشه و خون تازه حيوان بيمار است، بنابراين 

گوشت پخته هيچ بيماري اي را منتقل نمي كند. 
پيشگيري ساده 

دكتر شاهين سپنتا، دامپزشك نيز با تأكيد بر تهيه گوشت 
از مراكز مجاز و با تأييديه هاي بهداشتي در اين باره اينگونه 
توضيح مي دهد: »تفاوت كشتارگاه هاي صنعتي و غيرصنعتي 
اين است كه در انواع صنعتي، گوشت مرحله »پيش سرد« را 
مي گذراند و اگر آلوده به ويروس باشد، ويروس در آن مي ميرد، 
چون نمي تواند در دماي صفر تا چهار درجه دوام بياورد، اما در 
كشتارگاه هاي غيرصنعتي اين مرحله وجود ندارد و علاوه بر 
آن كاركنان كشتارگاه هاي غيرصنعتي نيز از تجهيزات لازم 
براي جلوگيري از انتقال بيماري استفاده نمي كنند و احتمال 
آلوده شدنشان به ويروس بالاست.« اين دامپزشك همچنين 
به مردم پيشنهاد مي كند گوشت تازه را با دستكش پلاستيكي 
لمس كنند و پيش از خرد كردن دست كم 24 ساعت در دماي 
صفر تا 4 درجه نگه دارند تا ويروس در آن كشته شود. ويروس 
تب كريمه كنگو همچنين با پخت و پز هم از بين مي رود. نكته 
ديگري كه اين دامپزشك احتمال مي دهد برخي مردم از آن 
بي خبر باشند، خطر آلوده بودن شيرهاي فله اي و غيراستاندارد 
به ويروس است و به همين دليل از مردم مي خواهد اين نوع 
محصولات را نخرند و اگر ناچار شدند از اين نوع محصولات 

استفاده كنند، دست كم آنها را بجوشانند. 

تب كنگو قابل پيشگيري و درمان است

پس از افشاگري دکتر ولايتي از فساد مديريت باندي در دانشگاه آزاد، محمديان و چند نفر از مديران 
فعلي و سابق اين دانشگاه توضيحات جديدي از فساد در اين ملك طلق ارائه کردند

رسوايي باندبازها  در صحنه دانشگاه آزاد

بيژن يانچشمه 

 صبر شوراي پايتخت به آخر رسيده!

شورا فرصت باقيمانده را دريابد
 متأسفانه اين روزها جلس��ات شوراي ش��هر پايتخت بدون حاشيه پايان 
نمي يابد. در جريان بررس��ي ط��رح صيانت و حفاظت از باغ��ات و اراضي 
مزروعي شهر تهران، روز گذشته درگيري لفظي اسماعيل دوستي و محمد 

حقانی دو عضو اصلاح طلب، شورا را به حاشيه كشاند.
تحمل نكردن اعضاي شورا به گونه اي شده است كه اگر يك عضو موضوعي 
را بيان مي كند، ساير اعضاي شورا نس��بت به آن واكنش نشان مي دهند و 
حرمت ها را مي شكنند. روز گذش��ته حقانی با بيان اينكه دوستی همواره 
در موضوع بررسی حفاظت از باغات به عنوان مخالف صحبت مي كند، به 

اسماعيل دوستي تاخت. 
اس��ماعيل دوس��تي نيز معتقد بود كه محمد حقاني در دوران گذش��ته 

مسئوليت خود، دستور تخريب بسياري ا باغات شهر تهران را داده است. 
وي خطاب به حقاني تأكيد كرد كه صدها صورتجلس��ه وجود دارد كه تو 
دستور تخريب باغات را داده اي، حقاني در برابر اين ادعاي دوستي گفت: 

اگر يك مورد از اين صورتجلسات ارائه شود، استعفا مي دهم. 
درگيري لفظي اين دو عضو اصلاح طلب ش��وراي اسلامي شهر تهران كه 
منجر به طرح اتهامات دو طرف بود، موجب ش��د چمران، رئيس شوراي 
شهر تهران از آنها بخواهد كه همديگر را لو ندهند. برخي از اعضاي شوراي 
شهر تهران نيز تلاش داشتند با حضور خود در كنار اين دو نفر به اين جدال 
لفظي پايان دهند.  چمران از حقاني درخواست كرد كه براي حفظ سلامتي 
خود به اين بحث خاتمه دهد.  دنيامالي نيز با حضور در كنار حقاني تلاش 
كرد او را آرام كند.  مسجدجامعي ديگر عضو اصلاح طلب شوراي اسلامي 
شهر تهران نيز با نشس��تن در كنار محمد حقاني عضو شوراي شهر تهران 
كه مدتي پيش بر اثر عارضه قلبي در بيمارستان بستري شده بود، سعي در 
آرام كردن حقاني داشت.  دنيامالي در كنار دوستي نيز حضور يافت تا او را 

از ادامه جدال لفظي با محمد حقاني منصرف كند. 
در اين ميان رحمت الله حافظي نيز در حالي كه بلندگوي او خاموش بود، 
به بيان جملاتي اعتراضي  خطاب به چمران، رئيس ش��وراي شهر تهران 

پرداخت و او را در تخريب باغات و اراضي تهران مقصر دانست. 
چمران نيز خطاب به حافظي تأكيد كرد: من را نكوبيد، من ديگر به شورا 
نخواهم آمد، در اينجا خبرنگاران و اهالي رسانه هستند و از يك فرد دكتر 
و آدم زشت اس��ت كه اينگونه مطالب را بگويد. ما در جلسات پيشين و در 
كميسيون بررسي موضوع چقدر جوش زديم كه طرح صيانت از باغات به 
نحو مناسبي انجام شود و آقايان حقاني و س��الاري نيز شاهد اين موضوع 
هستند.  همچنين چمران خطاب به حافظي گفت: شعار ندهيد مردم با اين 

شعارها و رفتارهاي پوپوليستي آشنا هستند. 
در ادامه اعضاي شوراي ش��هر با ذكر صلواتي س��عي بر پايان دادن به اين 
جدال لفظي داشتند.  مهدي چمران در گفت وگوي اختصاصي با »تسنيم« 
گفت: بايد تفاوت قائل شد بين كساني كه پيگير موضوع صيانت از باغات 
هستند با افرادي كه به اين بهانه تلاش دارند خود و منويات خود را مطرح 
كنند.  به نظر مي رس��د شوراي ش��هر بايد در ماه هاي پاياني فعاليت خود 
از فرصت ها اس��تفاده كند و بهانه جهت تخريب عملكرد خود به دس��ت 
بدخواهان ندهد؛ چرا كه هر ثانيه از وقت شوراي شهر متعلق به 10 ميليون 
شهروند پايتخت نشين است كه وكلاي خود را به ش��ورا فرستاده اند تا به 
جاي آنان تصميم گيري و تصميم سازي كنند تا ش��هر و  كيفيت زندگي 

شهرنشيني ارتقا يابد.

18 هزار فرهنگي وارد »ليست سياه بانك ها« شدند

تخلفات نجومي در تعاوني مصرف فرهنگيان
تعاوني مصرف فرهنگيان تهران اين روزها تا آس�تانه ورشكس�تگي 
پيش رفت�ه و سوءاس�تفاده هاي ميلياردي در آن، خش�م فرهنگيان 
را برانگيخته اس�ت، زي�را 18 هزار فرهنگ�ي به اين تعاون�ي اعتماد 
ک�رده و وام گرفته اند و اکنون در ليس�ت س�ياه بانك ها ق�رار دارند. 
اواسط سال گذشته بود كه زمزمه هاي تخلف در صندوق ذخيره فرهنگيان 
و بانك سرمايه در فضاي مجازي و محافل مختلف شنيده مي شد.  اين ماجرا 
شوك تلخي به جامعه به خصوص فرهنگيان وارد كرد؛ تلخي از آن جهت كه 
كسي باور نمي كرد در امن ترين وزارتخانه كشور هم افرادي پيدا شوند كه به 
دنبال سوء استفاده از اموال ديگران باشند.  مجلس و قوه قضائيه به تخلفات 
صندوق ذخيره و بانك سرمايه ورود پيدا كردند و اين روزها اخباري از پايان 
يافتن تحقيق و تفحص از بانك س��رمايه به گوش مي رسد؛ اخباري كه تا 
حدود زيادي تخلفات مطرح شده را تأييد مي كند.  اما در اين روزها كه هنوز 
تب تخلفات صندوق ذخيره فرهنگيان و بانك سرمايه فروكش نكرده است، 
پرونده تخلفات ميلياردي در تعاوني مصرف فرهنگيان تهران مطرح شده 
اس��ت.  تعاوني مصرف فرهنگيان تهران يكي از پرسابقه ترين شركت هاي 
تعاوني كشور است كه اين روزها در آستانه ورشكستگي قرار دارد، گذشته 
از تراز مالي مردود، تعطيلي حدود 15 شعبه از شعبات اين تعاوني از سال 
92 تاكنون و ناتواني در پرداخت حقوق كاركنان، مسائلي است كه فعاليت 
اين تعاوني بزرگ با چند هزار عضو را مختل كرده اس��ت.  مدتي است 1۸ 
هزار فرهنگي تهراني عضو اين تعاوني درگير حواشي كارت اعتباري صدرا 
هستند؛ كارت خريدي كه قرار بود گِرهي از زندگي آنها بگشايد، اما گرهي 
جديد بر زندگي آنه��ا زد.  جبار كوچكي نژاد، عضو كميس��يون آموزش و 
تحقيقات مجلس شوراي اسلامي در گفت وگو با خبرگزاري فارس، با بيان 
اينكه مدير عامل اسبق تعاوني مصرف فرهنگيان تهران از متهمان پرونده 
تخلف بزرگ صندوق ذخيره فرهنگيان اس��ت، اظهار داشت: اين شخص 
وام 100 ميليارد توماني با س��ود نيم درصد و م��دت زمان تنفس طولاني 
از صندوق ذخيره دريافت كرده و مدتي هم در بازداش��ت بوده است.  1۸ 
هزار فرهنگي كه از مالشان سوءاستفاده شده و هرچه پيگيري مي كنند، 
خبري از برخورد قاطع با سوءاس��تفاده كنندگان نمي شنوند، در كنار اين 
ناراحتي ها به جاي حمايت و پيگيري از س��وي آم��وزش و پرورش، خبر 
تكذيب هرگونه ارتباط اين وزارتخانه را با كارت صدرا مي بينند.  فرهنگيان 
حداقل تقاضايي كه دارند مساعدت دستگاه هاي مختلف در برخورد جدي 

با متخلفان است. 

 رئيس سابق سازمان مدارس غير دولتي:

 سند ۲۰۳۰ موجب غفلت مسئولان
 از سند تحول بنيادين شد

رئيس س�ابق س�ازمان م�دارس غيردولتي با بي�ان اينك�ه تعهد به 
اجراي س�ند 2۰3۰ موجب غفلت از س�ند تحول بنيادين شد، گفت: 
اجراي درست س�ند تحول بنيادين نتيجه بهتري از سند2۰3۰ دارد. 
فرشته حشمتيان، درباره سند 20 30 اظهار داشت: سند 2030 يك سند 

وارداتي به كشور است. بنده اعتقادي به سند 30 20 ندارم. 
وي افزود: هنگامي كه س��ند تحول بنيادين آموزش و پرورش را در مقابل 
سند 2030 داريم، اگر ضمانت اجرايي آنگونه كه مورد انتظار شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي بوده است، در مس��ير ظهور گذاشته شود، قطعاً نتيجه اي 

بهتر از سند 2030 براي جامعه خواهد داشت. 
معاون س��ابق وزير و رئيس س��ازمان مدارس غيردولتي وزارت آموزش و 
پرورش بيان كرد: ما براي اجراي سند 2030 بايد مجري برنامه حكومت 
يكپارچه در سازمان ملل باشيم. به هر حال ايران در اجلاس شركت كرده 
است و متعهد به اجراي سند شده است، اما در اين تعهد غافل از سند تحول 
وزارت آموزش و پرورش بوده است.  معاون سازمان نشر آثار و ارزش هاي 
مش��اركت زنان و دفاع مقدس تصريح كرد: س��ند ملي آم��وزش 2030 
برنامه ريزي دفتر يونسكو در ايران بوده است. با تشكيل كارگروه زمينه براي 
رونمايي فراهم شد كه مسير مناسب خود را پيش نبرد.  وي افزود: به نظرم 
رهبران كشورهاي عضو سازمان ملل در اجلاس عالي رتبه خود، اين فضا را 
فراهم كرده اند تا كشورها را زير چتر خود ببرند.  حشمتيان افزود: با توجه 
به اينكه ايران به اصول و ارزش هاي خود پايبند است، ضرورتي ندارد اين 
برنامه را اجرايي كند؛ چراكه وزارت آموزش و پرورش خود در سند تحول 
بنيادين بسيار كار كرده است.  وي گفت: در واقع مؤلفه هايي كه در آموزش 

2030 مورد نظر بوده است با چارچوب اصول ارزشي ما تطابق ندارد. 
 

ثبت بيش از ۲7۰۰ وقف جديد  در سال 95
مع�اون فرهن�گ اجتماع�ي س�ازمان اوق�اف ب�ا بي�ان اينك�ه 
بخش�ش مان�دگار و پاي�دار اس�ت، گف�ت: س�ال گذش�ته بي�ش 
از 2 ه�زار و 7۰۰ وق�ف جدي�د در کش�ور ب�ه ثب�ت رس�يده اس�ت. 
حجت الاسلام و المس��لمين احمد شرفخاني با تش��ريح برنامه هاي 
فرهنگي و قرآني طرح ضيافت الهي در ايام ماه مبارك رمضان افزود: 
قرآن كتاب نور و انسان سازي است و سازمان اوقاف در ايام ماه مبارك 
به دنبال تبديل سبك زندگي مردم به س��بك زندگي قرآني و ديني 
است.  معاون سازمان اوقاف از برپايي كمپين بزرگ فرهنگي تبليغي 
در سطح تهران و كش��ور خبر داد و افزود: عبارت ها و پيام هاي جذاب 
قرآني از محتواي آيات قرآني اس��تخراج و با طراح��ي زيبا و گرافيك 
جذاب در بيش از 2 هزار و 500 مترمربع س��ازه تبليغي نصب ش��ده 
است.  وي افزود: همچنين در هزار و ۷00 امامزاده نمايشگاه هاي سبك 
زندگي قرآني با گرافيك زيباي ملهم از آيات قرآني طراحي و به نمايش 

گذاشته شده است. 

نيره ساري
  گزارش یک

زهرا چيذري 
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   مع��اون وزارت ورزش و جوان��ان گف��ت: اي��ن معاون��ت كاركردهاي 
سياست گذاري، برنامه ريزي و نظارتي اش را از دس��ت داده است، اين در 
حالي است كه تشكيل دوباره س��ازمان ملي جوانان مي تواند دستگاه ها را 

مكلف به پاسخگويي كند. 
   عضو شوراي عالي انقلاب فرهنگي از بررسي نحوه اجرايي شدن سند 
تحول بنيادين آموزش و پرورش و تشكيل كميسيون هاي تخصصي براي 

اجراي آن در اين شورا خبر داد. 
   دوره ها و كلاس هاي آموزشي طب سنتي ويژه متخصصان در جشنواره 
ملي طبيعت گردي، طب س��نتي و گياهان دارويي با موضوع كلاس هاي 
ماساژ و زالو درماني و تور شناسايي گياهان دارويي در منطقه كركس نطنز 

برپا خواهد شد. 
   نوزدهمين گلريزان » حمايت زندانيان« امروز چهارش��نبه 10 خرداد 

ماه برگزار مي شود. 
   معاون اورژانس كشور از استقرار 190 دس��تگاه آمبولانس و اتوبوس 
آمبولانس در بيست و هشتمين مراسم ارتحال امام خميني )ره( خبر داد. 
   رئيس سازمان پزشكي قانوني كشور با اعلام اين مطلب كه ۷1 درصد 
تلفات جاده اي را مردان تشكيل داده اند، از ركوردداري 29 اسفندماه 95 با 

بيشترين تلفات رانندگي در طرح نوروزي 96 خبر داد. 
   حوزه  نمايندگي ولي فقيه در امور حج و زيارت، شعار حج 96 را »حج؛ 

معنويت، اقتدارملي، همبستگي اسلامي« اعلام كرد.
   رئيس بيس��ت و نهمين همايش بيماري هاي ك��ودكان ايران از انجام 
غربالگري 62 نوع بيماري اطفال در چند ماه آينده در مركز طبي كودكان 

خبر داد. 
   معاون اجتماعي سازمان بهزيستي كشور اعلام كرد: سرپرستي كودكان 
بدسرپرس��ت با حكم قوه قضائيه به سازمان بهزيس��تي واگذار مي شود و 
براساس يك ماده قانوني جديد، كودكي كه مورد آزار و خشونت قرار بگيرد، 

به راحتي به بهزيستي سپرده خواهد شد. 
    مدير كل نوس��ازي مدارس استان تهران با اش��اره به اينكه دارالفنون 
ساختماني 1۷0 ساله است، گفت: كار مقاوم س��ازي دارالفنون در دو فاز 

كاري آغاز شد كه فاز نخست به پايان رسيد.  


